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Protokół Nr VI/18 
z sesji  Rady Gminy Nowa Wieś Wielka 

z dnia 28 marca 2019 r.  
 

Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Nowej Wsi Wielkiej i trwała od godz. 1200 

do godz. 1605. 
Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Pan Waldemar Owczarzak. 
Obrady protokołował Pan Szymon Giżycki. 
Sesja prowadzona była przy użyciu prezentacji multimedialnych. 
 
Ad 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
Obrady VI sesji Rady Gminy Nowa Wieś Wielka otworzył Przewodniczący Rady, Pan 
Waldemar Owczarzak, witając wszystkich przybyłych. W obradach uczestniczyło 11 radnych, 
co stanowiło quorum wymagane art. 14 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym (Dz.U. z 2018 r. poz. 994, z późn. zm.); zatem Rada była władna do podejmowania 
uchwał. 
W sesji Rady Gminy uczestniczyli także Wójt Gminy – Pan Wojciech Oskwarek, Skarbnik 
Gminy – Pani Władysława Papis, Sekretarz Gminy – Pan Leszek Latosiński, Radca Prawny – 
Pan Krzysztof Nowacki, Dyrektorzy i Kierownicy Gminnych Jednostek Organizacyjnych, 
Kierownicy Referatów, sołtysi oraz Radny Powiatu Bydgoskiego – Pan Romuald Góralczyk. 
<Listy obecności stanowią załącznik do protokołu> 
 
Ad 2. Wybór sekretarza obrad. 
Przewodniczący Rady poprosił, aby zgodnie z przyjętą praktyką i kolejnością alfabetyczną, 
funkcję sekretarza obrad pełniła Pani Radna Joanna Kin, która wyraziła na to zgodę. 
Obecnych podczas głosowania było 11 radnych. Rada Gminy 11 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, Kwiatkowska Anna, Majewski Edward, Oskwarek 
Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, Słaboszewska Wiesława, Szal 
Magdalena, Szczepański Janusz), przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”, 
(nieobecni: Dojs Danuta, Kanadys Jacek, Hermann Tomasz, Wiśniewski Zbigniew)   wybrała 
Panią Radną Joannę Kin na sekretarza obrad. 
 
Ad 3. Ustalenie porządku obrad. 
Pan Krzysztof Nowacki w imieniu Pana Wójta wniósł o dodanie do porządku obrad punktów: 
„8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wydzielenia rachunku dochodów w 
samorządowych jednostkach budżetowych Gminy Nowa Wieś Wielka” oraz „9. Podjęcie 
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad udzielania dotacji celowej spółkom wodnym 
działającym na terenie gminy Nowa Wieś Wielka, trybu postępowania w sprawach udzielania 
dotacji i sposobu jej rozliczenia.”. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Pana Wójta o dodanie punktu 8. 
Obecnych podczas głosowania było 11 radnych. Rada Gminy 11 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, Kwiatkowska Anna, Majewski Edward, Oskwarek 
Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, Słaboszewska Wiesława, Szal 
Magdalena, Szczepański Janusz), przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”, 
(nieobecni: Dojs Danuta, Kanadys Jacek, Hermann Tomasz, Wiśniewski Zbigniew) przyjęła 
wniosek. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Pana Wójta o dodanie punktu 9. 
Obecnych podczas głosowania było 11 radnych. Rada Gminy 11 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, Kwiatkowska Anna, Majewski Edward, Oskwarek 
Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, Słaboszewska Wiesława, Szal 
Magdalena, Szczepański Janusz), przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”, 
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(nieobecni: Dojs Danuta, Kanadys Jacek, Hermann Tomasz, Wiśniewski Zbigniew) przyjęła 
wniosek. 
(Na salę obrad przybył Pan Jacek Kanadys. Od tego momentu w sesji uczestniczyło 12 
radnych.) 
Wobec braku innych uwag do proponowanego porządku obrad Przewodniczący Rady 
przedstawił go i poddał pod głosowanie. Obecnych podczas głosowania było 12 radnych. 
Rada Gminy 12 głosami „za” (Bocheński Adam, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kin 
Joanna, Kwiatkowska Anna, Majewski Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, 
Rafiński Robert, Słaboszewska Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz), przy braku 
głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta, Hermann Tomasz, 
Wiśniewski Zbigniew)   przyjęła porządek obrad w treści jak poniżej: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Wybór sekretarza obrad. 
3. Ustalenie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 26 lutego 2019 r. 
5. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy i działalności w okresie między 

sesjami. 
6. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i wnioski zgłoszone na sesji w dniu 26 lutego 2019 r. 
7. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy: 

a) Informacja o działaniach Policji 
b) Informacja o działalności OSP 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wydzielenia rachunku dochodów w 
samorządowych jednostkach budżetowych Gminy Nowa Wieś Wielka. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad udzielania dotacji celowej 
spółkom wodnym działającym na terenie gminy Nowa Wieś Wielka, trybu postępowania 
w sprawach udzielania dotacji i sposobu jej rozliczenia. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowa 
Wieś Wielka na 2019 r. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego Zakładu 
Gospodarki Komunalnej w Nowej Wsi Wielkiej z obowiązku dokonania wpłaty nadwyżki 
środków obrotowych do budżetu Gminy Nowa Wieś Wielka. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków finansowych dla Policji. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej przy Gminnej Przychodni w 

Nowej Wsi Wielkiej. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania jednorazowego 

stypendium Wójta Gminy Nowa Wieś Wielka za wyniki w nauce i szczególne osiągnięcia 
w dziedzinie nauki, kultury i sztuki dla uczniów szkół, dla których organem prowadzącym 
jest Gmina Nowa Wieś Wielka. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie jednorazowych stypendiów, nagród i wyróżnień Wójta 
Gminy Nowa Wieś Wielka przyznawanych zawodnikom i trenerom za osiągnięcia w 
dziedzinie sportu. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli prowadzonych przez 
Gminę Nowa Wieś Wielka. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 
prowadzonych przez Gminę Nowa Wieś Wielka oraz określenia granic ich obwodów. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej. 
19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości  położonej  

w Olimpinie. 
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20. Podjęcie uchwały w sprawie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku Województwa 
Kujawsko-Pomorskiego w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu Wydm Kotliny 
Toruńsko-Bydgoskiej - część wschodnia i zachodnia. 

21. Informacja na temat udzielonych dotacji do wymiany ogrzewania. 
22. Sprawozdanie z działalności GOK za 2018 rok. 
23. Informacja o działalności Gminnej Biblioteki Publicznej za 2018 r. 
24. Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 
25. Wolne wnioski. 
26. Sprawy różne. 
27. Zakończenie obrad.  
 
Ad 4. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 26 lutego 2019 r. 
Przewodniczący Rady poinformował, że sekretarzem obrad sesji w dniu 26 lutego 2019 r. 
była Pani Agnieszka Karolak, która oznajmiła, że z protokołem się zapoznała i po naniesieniu 
poprawek wnosi o jego przyjęcie.  
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z sesji  
z dnia 26 lutego 2019 r. Obecnych podczas głosowania było 12 radnych. Rada Gminy 12 
głosami „za” (Bocheński Adam, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, 
Kwiatkowska Anna, Majewski Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, 
Rafiński Robert, Słaboszewska Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz), przy braku 
głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta, Hermann Tomasz, 
Wiśniewski Zbigniew)  przyj ęła protokół Nr V/19 z sesji z dnia 26 lutego 2019 r. 
 
Ad 5. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy i działalności w okresie 
między sesjami. 
W okresie sprawozdawczym podjęto 17 uchwał, które przekazano do Wydziału Nadzoru  
i Kontroli Urzędu Wojewódzkiego, umieszczono na stronach Biuletynu Informacji Publicznej 
oraz wywieszono na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy. Uchwały związane z finansami 
Gminy przekazano do Regionalnej Izby Obrachunkowej.  
 
Uchwała nr V/26/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 26 lutego 2019 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowa Wieś Wielka na rok 
2019  
Realizacja: Przekazano do Referatu Budżetu i Finansów oraz RIO, a także jednostkom, 
których zmiany dotyczyły. 
 
Uchwała nr V/2719 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 26 lutego 2019 r. w sprawie 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Kobylarnia VII”. 
Realizacja: Przekazano do Referatu Planowania Przestrzennego, Gospodarki Gruntami  
i Ochrony Środowiska. Obecnie trwa badanie zgodności uchwały z prawem przez nadzór 
Wojewody Kujawsko-Pomorskiego. 
 
Uchwała nr V/28/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 26 lutego 2019 r. w sprawie 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Chmielniki 1”. 
Realizacja: Przekazano do Referatu Planowania Przestrzennego, Gospodarki Gruntami  
i Ochrony Środowiska. Obecnie trwa badanie zgodności uchwały z prawem przez nadzór 
Wojewody Kujawsko-Pomorskiego. 
 
Uchwała nr V/29/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 26 lutego 2019 r. w    
sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Nowa Wieś Wielka. 
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Realizacja: Przekazano do Referatu Planowania Przestrzennego, Gospodarki Gruntami  
i Ochrony Środowiska. Podjęcie uchwały umożliwi przystąpienie do zmian Studium w 
zakresie lokalizacji portu intermodalnego w Emilianowie. 
 
Uchwała nr V/30/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 26 lutego 2019 r. w sprawie 
zasad udzielania dotacji spółkom wodnym działającym na terenie gminy Nowa Wieś 
Wielka, trybu postępowania w sprawach udzielania dotacji i sposobu jej rozliczenia. 
Realizacja: Przekazano do Referatu Budżetu i Finansów, Referatu Planowania 
Przestrzennego, Gospodarki Gruntami i Ochrony Środowiska. Podjęcie uchwały dostosowało 
zasady udzielania dotacji spółkom wodnym do wymogów Regionalnej Izby Obrachunkowej.  
 
Uchwała nr V/31/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 26 lutego 2019 r. w sprawie 
ustalenia wysokości i warunków udzielenia bonifikat od wniesienia opłaty jednorazowej 
z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności 
nieruchomości gruntowych, stanowiących własność Gminy Nowa Wieś Wielka. 
Realizacja: Przekazano do Referatu Planowania Przestrzennego, Gospodarki Gruntami  
i Ochrony Środowiska. Mocą uchwały ustanowiono stawki procentowe bonifikat i tym 
samym dostosowano je do obowiązujących przepisów. 
 
Uchwała nr V/32/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 26 lutego 2019 r. sprawie 
wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości  położonej w Tarkowie Dolnym. 
Realizacja: Przekazano do Referatu Planowania Przestrzennego, Gospodarki Gruntami  
i Ochrony Środowiska.  Obecnie przygotowywane są dokumenty do podpisania aktu 
notarialnego. 
 
Uchwała nr V/33/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 26 lutego 2019 r. sprawie 
wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości  położonej w Nowej Wsi Wielkiej. 
Realizacja: Przekazano do Referatu Planowania Przestrzennego, Gospodarki Gruntami  
i Ochrony Środowiska. Obecnie przygotowywane są dokumenty do podpisania aktu 
notarialnego. 
 
Uchwała nr V/34/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 26 lutego 2019 r. w sprawie 
programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Nowa Wieś Wielka w 2019 r. 
Realizacja: Przekazano do Referatu Planowania Przestrzennego, Gospodarki Gruntami  
i Ochrony Środowiska. Mocą uchwały przyjęto program obowiązujący w 2019 roku. 
 
Uchwała nr V/35/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 26 lutego 2019 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie przyznania dotacji przedmiotowej do wywozu ścieków 
komunalnych z nieruchomości osób fizycznych na terenie Gminy Nowa Wieś Wielka. 
Realizacja: Przekazano do Zakładu Gospodarki Komunalnej. Poprzez podjęcie uchwały 
dostosowano dotację do wymogów stawianych przez Regionalną Izbę Obrachunkową. 
 
Uchwała nr V/36/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 26 lutego 2019 r. w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej na prowadzenie w siedzibie Urzędu Gminy Nowa Wieś 
Wielka Ośrodka Zamiejscowego Wydziału Komunikacji Starostwa Powiatowego w 
Bydgoszczy w zakresie rejestracji pojazdów. 
Realizacja: Przekazano do Referatu Organizacyjnego. Dzięki podjęciu uchwały możliwe jest 
funkcjonowanie filii Wydziału Komunikacji w 2019 roku. 
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Uchwała nr V/37/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 26 lutego 2019 r. w sprawie 
„Listu otwartego - stanowiska Związku Gmin Wiejskich Rzeczypospolitej Polskiej w 
sprawie  finansowania  zadań oświatowych przez samorządy”. 
Realizacja: uchwałę wraz z pismem popierającym List otwarty przekazano Związkowi Gmin 
Wiejskich Rzeczypospolitej Polskiej, a także Prezesowi Rady Ministrów, Ministrowi 
Edukacji Narodowej i Ministrowi Finansów. 
 
Uchwała nr V/38/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 26 lutego 2019 r. w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Miastem Bydgoszcz dotyczącego 
organizacji prac społecznie użytecznych na terenie Gminy Nowa Wieś Wielka. 
Realizacja: Przekazano do Referatu Organizacyjnego. Na podstawie uchwały zawarto 
porozumienie i rozpoczęto działania związane z organizacją prac społecznie użytecznych. 
 
Uchwała nr V/39/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 26 lutego 2019 r. w sprawie 
zwołania zebrań wiejskich w sołectwach Gminy Nowa Wieś Wielka w celu dokonania 
wyboru sołtysów i rad sołeckich. 
Realizacja: Przekazano do Referatu Organizacyjnego. Na mocy Uchwały przeprowadzane są 
zebrania, na których wybierani są sołtysi i rady sołeckie na kadencję 2019-2023. 
 
Uchwała nr V/40/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 26 lutego 2019 r. w sprawie 
wydzielenia rachunku dochodów w samorządowych jednostkach budżetowych Gminy 
Nowa Wieś Wielka. 
Realizacja: Przekazano do Gminnego Zespołu Obsługi Oświaty. Uchwała stanowiła 
regulację związaną z zakończeniem działalności gimnazjów. 
 
Uchwała nr V/41/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 26 lutego 2019 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnej strategii rozwiązywania 
problemów społecznych na lata 2011-2020. 
Realizacja: Przekazano Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Mocą uchwały 
zaktualizowano strategię obowiązującą do 2020 roku. 
 
Uchwała nr V/42/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 26 lutego 2019 r. w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Nowa Wieś Wielka z Miastem Świecie 
porozumienia dotyczącego kierowania do Mieszkania Chronionego mieszkańców z 
Miasta Świecie. 
Realizacja: Przekazano Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Dzięki podjętej uchwale 
możliwy jest zwrot kosztów, za pobyt w mieszkaniu chronionym osoby będącej mieszkańcem 
Miasta Świecie. 
 
W okresie sprawozdawczym wydałem łącznie 7 zarządzeń, z tego spod znaku 0050, jako 
organ Gminy – 4; spod znaku 120, jako Kierownik Urz ędu – 3. 
 
Pan Sekretarz poinformował, że podczas Konwentu Wójtów Minister wypowiedział się  
na temat nielegalnych składowisk odpadów, w tym składowiska w Tarkowie Dolnym firmy 
JENDRUS. Rząd na obecną chwilę prowadzi ewidencję tego typu miejsc znajdujące się  
na terenie całego kraju. Na usunięcie nie będą udzielane dotacje wprost. Zachodzi obawa,  
że mogłoby odnieść to odwrotny skutek, gdyż mogłyby pojawiać się nowe wysypiska, po to, 
aby wyłudzić dotacje na ich usunięcie. Jedyną drogą jest zmuszenie do usunięcia tych, którzy 
są za to odpowiedzialni, a jeżeli jest to niemożliwe, to zostaną podjęte działania zastępcze 
oraz wystąpienie o zwrot poniesionych nakładów. Najpierw do tych, którzy są 
odpowiedzialni, a jeżeli okaże się, że są oni niewypłacalni, to wówczas do Rządu.  



 6 

W dalszej części poinformował, że planowany strajk w oświacie prawdopodobnie odbędzie 
się również na terenie Gminy Nowa Wieś Wielka. Podczas strajku nie będą odbywać się 
zajęcia lekcyjne. Dzieci do szkoły będą jednak przyjmowane, a co się z tym wiąże, 
zorganizowane będą dowozy. 
 
Ad 6. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i wnioski zgłoszone na sesji w dniu 26 lutego 
2019 r. 
Pan Wójt poinformował, że na ustne wnioski odpowiedzi udzielono podczas sesji.  
O odczytanie odpowiedzi na pisemną interpelację Pana Waldemara Owczarzaka poprosił 
Pana Sekretarza. 
Pan Sekretarz odczytał treść odpowiedzi: 
„1. Studnie odwodnieniowe zostaną wyczyszczone przez ZGK oraz naprawione przez firmę 
zewnętrzną w okresie wiosennym, do końca kwietnia 2019 roku. 
2. W sprawie bezpieczeństwa na ulicy Łabiszyńskiej w Brzozie, skierowane zostało pismo  
w do Zarządu Dróg Wojewódzkich w Bydgoszczy, w załączeniu otrzymana odpowiedź. 
3. W związku z żądaniem przez zarządcę drogi nr 25 projektów i uzgodnień na każdorazowe 
naprawy zjazdów na drogi gminne, skierowane zostało pismo do GDDKiA w tej sprawie, jak 
również w sprawie naprawy drogi serwisowej Brzoza — Stryszek. W załączeniu odpowiedź 
od Zarządcy Drogi. W celu kontynuowania tego tematu konieczne będzie spotkanie  
z przedstawicielami Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych. 
4. W celu wytyczenia przejścia dla pieszych na ul. Kolejowej w Brzozie, niezbędne jest 
wykonanie projektu organizacji ruchu uzgodnionego przez Policję, Zarząd Dróg 
Wojewódzkich, Starostwo Powiatowe oraz Urząd Marszałkowski. W sprawie dodatkowego 
przejścia dla pieszych na ul. Łabiszyńskiej przy skrzyżowaniu z ulicą Kolejową, wysłane 
zostało kolejne pismo do ZDW, proponowana poprzednia lokalizacja tego przejścia spotkała 
się z odmową komisji Zarządcy Drogi i Urzędu Marszałkowskiego. 
5. Na postawienie tablicy informacyjnej przy skrzyżowaniu ulic Bydgoskiej i Łabiszyńskiej  
w Brzozie wymagany jest projekt organizacji ruchu ze wszystkimi uzgodnieniami. Wobec 
czego podjęliśmy działania zmierzające do umieszczenia tablicy na terenie „Hotelu Brzoza" 
od strony ulicy Bydgoskiej przy wjeździe do sklepu „Biedronka".  
6. Ulica Powstańców Wielkopolskich w Brzozie oznakowana jest prawidłowo, zgodnie  
z zatwierdzonym projektem organizacji ruchu. Wskazane byłoby ustawienie tablicy z planem 
miejscowości Brzoza. 
7. Dodatkowe tablice z nazwą miejscowości „Brzoza", do ustawienia na ulicach Ptasiej  
i Bocianowej zostały wykonane i przekazane Zakładowi Gospodarki Komunalnej  
do ustawienia, 
8. Z informacji uzyskanych od Zakładu Gospodarki Komunalnej Nowa Wieś Wielka wynika, 
że na osiedlu brzoza Północ — na 78 budynków oddanych do użytkowania, 70 nieruchomości 
podłączonych jest do sieci kanalizacji sanitarnej. na terenie pozostałych, skanalizowanych 
miejscowości pozostały jednostkowe domy nieposiadające przyłącza do tej sieci, w tym 
działki z przydomowymi oczyszczalniami ścieków. 
9. W zakresie budowy nowych punktów oświetleniowych, Gmina oczekuje na wydanie 
pozwoleń na budowę w miejscowościach: 
• Kobylarnia — ul. Wierzbowa, 
• Nowe Smolno — rozbudowa obwodu za świetlicą, 
• Nowa Wieś Wielka — ulice Dębowa/Błękitna, 
• Brzoza — ulice Krótka (połączenie z Gajową), 
• Nowa Wieś Wielka/Dziemiorma — plac integracyjny, 
• Prądocin — ul.Topolowa, 
• Tarkowo Dolne — ul.Energetyczna 
• Dąbrowa Wielka — za kościołem. 



 7 

W zakresie opracowania dokumentacji zostaną ustalone lokalizacje w poszczególnych 
Sołectwach - planowane postępowanie w ramach zamówień publicznych w miesiącach 
kwiecień — maj 2019r. 
10. W dniu 1 marca 2019r. pracownicy Urzędu Gminy przeprowadzili wizję lokalną 
nieruchomości w Brzozie, na której od szeregu lat istnieje gniazdo wykorzystywane przez 
bociany. Gniazdo jest założone na kilkunastometrowym nieczynnym kominie w stanie 
technicznym adekwatnym do wieku, przy czym nie zauważono oznak niestabilności gniazda. 
Komin jest najwyższym miejscem w okolicy, z którego jest duży zasięg widoczności  
na żerowiska i w naturalny sposób sprzyja zakładaniu gniazd przez bociany, obecnie,  
do czasu rozbiórki komina, nie istnieje potrzeba budowania odrębnej platformy pod nowe 
gniazdo. 
11 Gmina podejmie rozmowy w władzami gminy Białe Błota na temat budowy ścieżki pieszo 
rowerowej Brzoza-Przyłęki przy okazji spotkania w sprawie budowy progu zwalniającego  
na ul. Powstańców Wielkopolskich na odcinku Kasztanowa -Porzeczkowa. 
12. Rozbudowa sieci wodno — kanalizacyjnej w Chmielnikach zostanie ponownie 
przeanalizowana. Z uwagi na prawa własności, gdzie Gmina ma bardzo mało swoich 
gruntów, należy zorganizować spotkanie z zainteresowanymi osobami, celem ustalenia 
strategii. 
Natomiast budowa sieci wodno — kanalizacyjnej przy ulicy Bydgoskiej została  
po opracowaniu koncepcji „zawieszona", ponieważ GDDKiA nie wyraża zgody na akceptację 
w/w założeń przeniesionych na projekt budowy przedmiotowych sieci, a tym samym nie 
zaopiniowałaby projektu technicznego. Zostało to uwarunkowane dalszym działaniem  
w zakresie rozbudowy drogi krajowej nr 25.”. 
 
Ad 7. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy: 
a) Informacja o działaniach Policji 
Pan Komendant Adam Jarosz przedstawił informację o działalności Policji, która stanowi 
załącznik do protokołu.  
(przebieg dyskusji odzwierciedla nagranie z sesji). 
b) Informacja o działalności OSP 
Pan Komendant Krzysztof Papierski przedstawił informację o działalności OSP. 
Pan Wójt wraz z Państwem radnymi i wszystkimi obecnymi na Sali podziękowali Panom 
Komendantom za dotychczasową współpracę z Policją i OSP. 
 
(Przewodniczący Rady zarządził 10-minutową przerwę w obradach) 
 
Ad 8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wydzielenia rachunku 
dochodów w samorządowych jednostkach budżetowych Gminy Nowa Wieś Wielka. 
Pan Sekretarz wyjaśnił, że zmiany w uchwale są spowodowane koniecznością 
doprecyzowania przepisów dotyczących  upoważnień dla dyrektorów jednostek budżetowych 
oraz obsługi administracyjnej, finansowej i organizacyjnej. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 12 radnych. Rada Gminy 12 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, Kwiatkowska Anna, Majewski 
Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, Słaboszewska 
Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz), przy braku głosów „przeciw”  
i „wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta, Hermann Tomasz, Wiśniewski Zbigniew)   
podjęła uchwałę Nr VI/43/19 w powyższej sprawie. 
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Ad 9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad udzielania dotacji celowej 
spółkom wodnym działającym na terenie gminy Nowa Wieś Wielka, trybu postępowania 
w sprawach udzielania dotacji i sposobu jej rozliczenia. 
Pan Krzysztof Nowacki, wyjaśnił, że zmiany w uchwale są spowodowane koniecznością 
doprecyzowania przepisów w zakresie elementów, jakie powinien zawierać wniosek o 
udzielenie dotacji 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 12 radnych. Rada Gminy 12 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, Kwiatkowska Anna, Majewski 
Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, Słaboszewska 
Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz), przy braku głosów „przeciw”  
i „wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta, Hermann Tomasz, Wiśniewski Zbigniew)   
podjęła uchwałę Nr VI/44/19 w powyższej sprawie. 
 
Ad 10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 
Nowa Wieś Wielka na 2019 r. 
Pan Wójt poinformował, że projekt uchwały omawiany był podczas wspólnego posiedzenia 
komisji. Następnie przedstawił uzasadnienie planowanych zmian i przesunięć w pomiędzy 
paragrafami klasyfikacji budżetowej. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 12 radnych. Rada Gminy 12 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, Kwiatkowska Anna, Majewski 
Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, Słaboszewska 
Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz), przy braku głosów „przeciw”  
i „wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta, Hermann Tomasz, Wiśniewski Zbigniew)   
podjęła uchwałę Nr VI/45/19 w powyższej sprawie. 
 
Pan Stanisław Szpera podziękował za podjęcie uchwały w części dotyczącej Nowego Smolna. 
 
Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego 
Zakładu Gospodarki Komunalnej w Nowej Wsi Wielkiej z obowiązku dokonania wpłaty 
nadwyżki środków obrotowych do budżetu Gminy Nowa Wieś Wielka. 
Pan Jacek Puszka wyjaśnił, że na mocy podjętej uchwały Zakład Gospodarki Komunalnej 
będzie mógł wykorzystać nadwyżkę środków obrotowych na realizację zadań statutowych. 
Pan Jacek Kanadys poinformował, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Rozwoju 
Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 12 radnych. Rada Gminy 12 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, Kwiatkowska Anna, Majewski 
Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, Słaboszewska 
Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz), przy braku głosów „przeciw”  
i „wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta, Hermann Tomasz, Wiśniewski Zbigniew)   
podjęła uchwałę Nr VI/46/19 w powyższej sprawie. 
 
Ad 12. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków finansowych dla Policji. 
Pan Wójt wyjaśnił, że na podstawie uchwały możliwe będzie podpisanie porozumienia  
i przekazanie dotacji na organizację ponadnormatywnych służb Policji w okresie letnim. 
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Pani Agnieszka Karolak poinformowała, że Komisja Zdrowia, Opieki Społecznej, Porządku i 
Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 12 radnych. Rada Gminy 12 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, Kwiatkowska Anna, Majewski 
Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, Słaboszewska 
Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz), przy braku głosów „przeciw” i 
„wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta, Hermann Tomasz, Wiśniewski Zbigniew)   
podjęła uchwałę Nr VI/47/19 w powyższej sprawie. 
 
Ad 13. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej przy Gminnej 
Przychodni w Nowej Wsi Wielkiej. 
Pan Wójt wyjaśnił, że zgodnie z obowiązującymi przepisami Rada Gminy powołuje na 4-
letnią kadencję Radę Społeczną przy Gminnej Przychodni, w skład której wchodzi m.in. 
osoba wyznaczona przez Wojewodę Kujawsko-Pomorskiego oraz przedstawiciele wybrani 
przez Radę Gminy Nowa Wieś Wielka w liczbie przez nią określoną. Rolę przewodniczącego 
z mocy prawa pełni wójt gminy. Ponadto do kompetencji Rady Gminy należy zwołanie 
pierwszego posiedzenia Rady Społecznej. Pan wójt zaproponował, aby pierwsze posiedzenie 
odbyło się 11 kwietnia o godz. 11:00 w Urzędzie Gminy. 
Następnie Pan Wójt zgłosił kandydaturę Pana Romualda Góralczyka, który wyraził zgodę  
na kandydowanie. 
Pan Janusz Szczepański zgłosił kandydaturę Pani Joanny Kin, która wyraziła zgodę  
na kandydowanie. 
Pan Romuald Góralczyk zgłosił kandydaturę Pani Wiesławy Słaboszewskiej, która wyraziła 
zgodę na kandydowanie. 
Pan Kazimierz Oskwarek zgłosił kandydaturę Pana Adama Bocheńskiego, który wyraził 
zgodę na kandydowanie. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 6-osobowy skład Rady Społecznej. Obecnych 
podczas głosowania było 12 radnych. Rada Gminy 12 głosami „za” (Bocheński Adam, 
Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, Kwiatkowska Anna, Majewski Edward, 
Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, Słaboszewska Wiesława, Szal 
Magdalena, Szczepański Janusz), przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”, 
(nieobecni: Dojs Danuta, Hermann Tomasz, Wiśniewski Zbigniew) przyjęła 6-osobowy 
skład. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 12 radnych. Rada Gminy 12 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, Kwiatkowska Anna, Majewski 
Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, Słaboszewska 
Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz), przy braku głosów „przeciw”  
i „wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta, Hermann Tomasz, Wiśniewski Zbigniew)   
podjęła uchwałę Nr VI/48/19 w powyższej sprawie. 
 
Ad 14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania jednorazowego 
stypendium Wójta Gminy Nowa Wieś Wielka za wyniki w nauce i szczególne osiągnięcia 
w dziedzinie nauki, kultury i sztuki dla uczniów szkół, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Nowa Wieś Wielka. 
Pan Sekretarz wyjaśnił, że projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji i jest to 
kolejne doprecyzowanie zasad przydzielania stypendiów. 
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Pani Magdalena Szal poinformowała, że Komisja Oświaty, Kultury i Sportu pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 12 radnych. Rada Gminy 12 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, Kwiatkowska Anna, Majewski 
Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, Słaboszewska 
Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz), przy braku głosów „przeciw” i 
„wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta, Hermann Tomasz, Wiśniewski Zbigniew)   
podjęła uchwałę Nr VI/49/19 w powyższej sprawie. 
 
Ad 15. Podjęcie uchwały w sprawie jednorazowych stypendiów, nagród i wyróżnień 
Wójta Gminy Nowa Wieś Wielka przyznawanych zawodnikom i trenerom za osiągnięcia 
w dziedzinie sportu. 
Pan Sekretarz wyjaśnił, że analogicznie do poprzedniej uchwały również i ta stanowi kolejne 
doprecyzowanie zasad przyznawania stypendiów. 
Pani Magdalena Szal poinformowała, że Komisja Oświaty, Kultury i Sportu pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 12 radnych. Rada Gminy 12 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, Kwiatkowska Anna, Majewski 
Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, Słaboszewska 
Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz), przy braku głosów „przeciw” i 
„wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta, Hermann Tomasz, Wiśniewski Zbigniew)   
podjęła uchwałę Nr VI/50/19 w powyższej sprawie. 
 
Ad 16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli 
prowadzonych przez Gminę Nowa Wieś Wielka. 
Pan Sekretarz wyjaśnił, że Uchwała ma jedynie charakter porządkowy, a jej podjęcie 
podyktowane było dostosowaniem do obowiązujących przepisów prawnych. Wszystkie 
niezbędne opinie dotarły do Urzędu, więc uchwała spełnia wymogi formalne.  
Pani Magdalena Szal poinformowała, że Komisja Oświaty, Kultury i Sportu pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 12 radnych. Rada Gminy 12 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, Kwiatkowska Anna, Majewski 
Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, Słaboszewska 
Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz), przy braku głosów „przeciw” i 
„wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta, Hermann Tomasz, Wiśniewski Zbigniew)   
podjęła uchwałę Nr VI/51/19 w powyższej sprawie. 
 
Ad 17. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 
podstawowych prowadzonych przez Gminę Nowa Wieś Wielka oraz określenia granic 
ich obwodów. 
Pani Magdalena Szal poinformowała, że Komisja Oświaty, Kultury i Sportu pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
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Obecnych podczas głosowania było 12 radnych. Rada Gminy 12 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, Kwiatkowska Anna, Majewski 
Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, Słaboszewska 
Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz), przy braku głosów „przeciw” i 
„wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta, Hermann Tomasz, Wiśniewski Zbigniew)   
podjęła uchwałę Nr VI/52/19 w powyższej sprawie. 
 
Ad 18. Podjęcie uchwały w sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej. 
Pan Krzysztof Nowacki wyjaśnił, że związku z nowelizacją ustawy o samorządzie gminnym 
Rada Gminy określa zasady wnoszenia inicjatyw obywatelskich, zasady tworzenia komitetów 
inicjatyw uchwałodawczych, zasady promocji obywatelskich inicjatyw uchwałodawczych  
i formalne wymogi, jakim muszą odpowiadać składane projekty. 
Pani Agnieszka Karolak poinformowała, ze Komisja Zdrowia, Opieki Społecznej, Porządku i 
Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 12 radnych. Rada Gminy 12 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, Kwiatkowska Anna, Majewski 
Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, Słaboszewska 
Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz), przy braku głosów „przeciw” i 
„wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta, Hermann Tomasz, Wiśniewski Zbigniew)   
podjęła uchwałę Nr VI/53/19 w powyższej sprawie. 
 
(Przewodniczący Rady zarządził 10-minutową przerwę w obradach) 
 
Ad 19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości  
położonej w Olimpinie. 
Pan Ryszard Ładziński wyjaśnił, że  przedmiotowa działka została wydzielona pod drogę 
wewnętrzną. Nabycie jej umożliwi Gminie zaspokojenie zbiorowych potrzeb wspólnoty, 
uregulowanych  przepisem ustawy o samorządzie gminnym. 
Pan Janusz Szczepański poinformował, że Komisja Planowania Przestrzennego, ochrony 
Środowiska i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 12 radnych. Rada Gminy 12 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, Kwiatkowska Anna, Majewski 
Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, Słaboszewska 
Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz), przy braku głosów „przeciw”  
i „wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta, Hermann Tomasz, Wiśniewski Zbigniew)   
podjęła uchwałę Nr VI/54/19 w powyższej sprawie. 
 
Ad 20. Podjęcie uchwały w sprawie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku 
Województwa Kujawsko-Pomorskiego w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu 
Wydm Kotliny Toru ńsko-Bydgoskiej - część wschodnia i zachodnia. 
Pan Sekretarz wyjaśnił, że w ubiegłym roku została podjęte uchwała negatywna, gdyż Sejmik 
nie uwzględnił uwag Gminy Nowa Wieś Wielka. W ten sposób rozpoczęta została procedura 
mająca na celu poprawę tej uchwały. W między czasie pojawiła się sprawa portu 
intermodalnego w Emilianowie. W obecnym projekcie nie uwzględniono spraw związanych 
 z drogą krajową oraz z Emilianowem. Ponadto istnieją rozbieżności w jej treści w stosunku 
do załączników. Stąd projekt uchwały o odmowie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku. 
Pan Janusz Szczepański wskazał, że wszystkie Komisje są za podjęciem tej uchwały. 
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Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 12 radnych. Rada Gminy 12 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, Kwiatkowska Anna, Majewski 
Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, Słaboszewska 
Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz), przy braku głosów „przeciw”  
i „wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta, Hermann Tomasz, Wiśniewski Zbigniew)   
podjęła uchwałę Nr VI/55/19 w powyższej sprawie. 
 
Ad 21. Informacja na temat udzielonych dotacji do wymiany ogrzewania. 
Pan Ryszard Ładziński wyjaśnił, że przedstawiona rozpiska przedstawia udzielone dotacje  
w okresie 3 lat. Analizując budżet na rok obecny można stwierdzić, że wszystkie 
zaplanowane środki na ten cel są już zarezerwowane na realizację oczekujących wniosków. 
Poprosił, aby przy kolejnych zmianach budżetu uwzględnić potrzeby mieszkańców w tym 
zakresie. Programy, które na szczeblu krajowym przewidują dotacje na te cele są dopiero 
uruchamiane. W Gminie działa bardzo prosty system w tym zakresie. Nie stanowi on jednak 
dużych środków w skali gospodarstwa domowego, jedna 3000 zł od wymiany jednego pieca 
są rzeczą zauważalną i mieszkańcy chętnie z niej korzystają. 
Pan Janusz Szczepański wskazał, że wymiana kilkudziesięciu kotłów na ok 9000 
mieszkańców nie jest dużą skalą, ale sukcesywnie w kolejnych latach może uda się dojść do 
100%. 
 
Ad 22. Sprawozdanie z działalności GOK za 2018 rok. 
Pan Włodzimierz Tomczak przedstawiła sprawozdanie z działalności GOK za 2018 r., które 
stanowi załącznik do protokołu. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie Sprawozdanie z działalności GOK. Obecnych 
podczas głosowania było 12 radnych. Rada Gminy 12 głosami „za” (Bocheński Adam, 
Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, Kwiatkowska Anna, Majewski Edward, 
Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, Słaboszewska Wiesława, Szal 
Magdalena, Szczepański Janusz), przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”, 
(nieobecni: Dojs Danuta, Hermann Tomasz, Wiśniewski Zbigniew) przyjęła sprawozdanie. 
 
Ad 23. Informacja o działalności Gminnej Biblioteki Publicznej za 2018 r. 
Pani Dorota Torgowska przedstawiła Informację o działalności Gminnej Biblioteki Publicznej 
za 2018 r., która stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad 24. Interpelacje i zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 
Pani Agnieszka Karolak poprosiła o wykaz projektów ulic, które są wykonane,  
ze wskazaniem terminów ich wygasania.  
Następnie orosiła o naprawę karuzeli na placu zabaw w Brzozie lub jej usunięcie. 
Poprosiła także o sprawdzenie stanu technicznego przyrządów do gimnastyki dla osób 
dorosłych, znajdujących się na placu zabaw.  
Pani Anna Kwiatkowska zapytała, kiedy będzie ogłoszony przetarg na budowę  
ul. Wrzosowej. 
Pan Edward Majewski złożył interpelacje na piśmie następującej treści: 
„Interpelacje radnego Rady Gminy Nowa Wieś Wielka Edwarda Majewskiego 
1. Budowa drag w pierwszej kolejności na trasach przejazdu autobusu szkolnego. 
2. Oświetlenie i sygnalizacja na przejeździe kolejowym w Dobromierzu. 
3. Zakręt (łuk drogi) przy posesji numer 16. Bardzo wąski, niebezpieczny. Odpowiednio 
oznakować lub poszerzyć. 
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W związku z licznymi wnioskami i prośbami nie tylko mieszkańców, ale dużej liczby 
użytkowników dróg, kierowców autobusów oraz dyrekcji Oświaty, powyższe interpelacje 
proszę potraktować jako pilne.”. 
Pan Jacek Kanadys poprosił o wykonanie projektu kanalizacji w Kobylarni, aby jej budował 
była możliwa równocześnie z budową sieci gazowej, co pozwoli na ograniczenie kosztów. 
Poprosił także o rozpoczęcie prac związanych z przygotowaniem terenu pod plac zabaw  
w Kobylarni. 
Pan Waldemar Owczarzak zgłosił interpelacje na piśmie następującej treści: 
„Przedstawiam Panu Wójtowi zapytania i wnioski, jakie kierują do mnie 
mieszkańcy naszej gminy oraz swoje własne, z prośbą o ich załatwienie lub rozwiązanie  
i udzielenie odpowiedzi. 
1. W związku z tym, że autobusy szkolne rozpoczynają dość wcześnie objazd po dzieci  
do szkoły, trzeba rozważyć zwiększenia ich ilości lub rozpoczynanie nauki w szkołach  
o godzinie 8.15. dotyczyć to może roku szkolnego 2019 /2020.  
2. W godzinach wieczornych grupki młodzieży gromadzą się w pobliżu ulicy Przemysłowej  
i Leśnej, gdzie spożywają różne napoje, śmiecąc jednocześnie na około. Podobnie dzieje się 
na skwerze i placu zabaw przy ulicy Łabiszyńskiej. Mieszkańcy proszą o częstsze patrole 
policji w tych miejscach i o wymienionym czasie i o zainstalowanie monitoringu.  
3. Mamy wiosnę i niedługo porę letnią, która sprzyja wyrastaniu traw i różnego rodzaju 
zielska na działkach niezagospodarowanych, a których właściciele w większości nie 
wykaszają ich, co w efekcie prowadzi do niechlujnego wyglądu i rozsiewania chwastów. 
Mieszkańcy proszą o powiadomienie właścicieli takich działek o obowiązku dwukrotnego 
koszenia swoich nieruchomości, powołując się na odpowiednie przepisy obowiązujące w tym 
zakresie lub skoszenie ich przez Gminę na koszt właścicieli. 
4. Mieszkańcy ulic w Brzozie od E. Gierczak do Lipowej proszą o możliwość zorganizowania 
na tych ulicach ruchu jednokierunkowego, co przyczyniłoby się do zwiększenia 
bezpieczeństwa, ponieważ parkujące na wąskich ulicach samochody znacznie utrudniają ruch 
nie tylko pojazdom ale i pieszym, a także pojazdom komunalnym i karetkom pogotowia.”. 
 
Ad 25. Wolne wnioski. 
Pan Włodzimierz Tomczak poinformował, że w tym roku półkolonie organizowane przez 
GOK odbywać się będą w dwóch turnusach, co pozwoli na uczestniczenie w nich większej 
ilości dzieci. 
Pan Waldemar Owczarzak podziękował, z a przeprowadzenie prac porządkowych przez ZGK 
na terenie Brzozy. 
Pan Wójt podziękował, za przeprowadzenie dzisiejszej sesji w formie merytorycznej dyskusji 
oraz za jednogłośne głosowania nad uchwałami. 
Następnie poinformował, że od 1 maja swoje kursowania rozpocznie autobus linii nr 99. 
Pan Jacek Kanadys podziękował za pomoc Pana Wójta i Pana Michała Derkowskiego 
zorganizowaną po pożarze posesji w Kobylarni. 
Pan Wójt podziękował natomiast Panu Jackowi Kanadysowi za aktywność w sprawie pomocy 
dla pogorzelców.  
Pan Waldemar Owczarzak dodał, że podczas wieczornicy zorganizowanej w dniu 1 lutego 
przeprowadzono zbiórkę pieniędzy na pomoc dla pogorzelców. 
 
Ad 26. Sprawy różne. 
Pan Wójt podziękował za przeprowadzenie wyborczych zebrań wiejskich i panującą na nich 
atmosferę. Podkreślił wyj ątkową atmosferę, która panowała na zebraniu w Kolankowie. 
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Ad 27. Zakończenie obrad. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy podziękował 
wszystkim za udział w obradach i dokonał zamknięcia obrad VI sesji Rady Gminy Nowa 
Wieś Wielka. 
 
Protokolant sesji    
 
Szymon Giżycki    


